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Voorjaarsnota 2024.

Financiën.
We hebben een goede financiële uitgangspositie maar meerjarig is er sprake van
onzekerheid. Berekend is dat we dan 3 miljard te weinig van het rijk uitgekeerd krijgen.
Omgerekend naar onze gemeente ligt dat rond de zes miljoen. Voldoende reden om
scherp te zijn.
Dan speelt voor 2026 (en verder) dat men wil overstappen op een andere methodiek;
meebewegen met het Bruto Nationaal Product, dan vervallen voor 2026 alle extra’s uit het
regeerakkoord. Onduidelijk is hoe deze systematiek gaat uitpakken.
Vervolgens is het Kabinet voornemens om de geschrapte opschalingskorting weer in te
voeren. Een donker wolk die al vele jaren boven de gemeenten hangt en waar maar geen
knoop wordt doorgehakt.

Voordat de miljoenennota in dit najaar verschijnt zal het college een stevige al lobby
moeten inzetten, met de Regio, VNG, IPO, om al deze financiële onzekerheden zoveel
mogelijk te beslechten. Graag een reactie hierop van het college.

Uit de meicirculaire blijkt dat we ten opzichte van de Voorjaarsnota, en los van het
ravijnjaar, in totaal over vier jaar 3,7 miljoen meer ontvangen.
Voor onze fractie betekent dat er ruimte moet zijn voor nieuwe plannen en nieuw beleid.
We willen niet op de handen gaan zitten, Plannen moeten op de plank liggen om op tijd te
acteren en onze gemeente sterker te maken.

Zoals ook al in de commissie is besproken moeten we vaststellen dat tijdens de
bespreking van het coalitieakkoord vorig de wereld er heel anders uit zag. Het ziet er naar
uit dat we 3% woonlasten verhoging niet kunnen volhouden en wellicht moeten loslaten. U
schrijft daar transparant over in de voorjaarsnota. Opnieuw verlaging van de OZB, zoals
vorig jaar is niet langer houdbaar en betekent een fors nadelig effect voor de lange termijn.
Een lastige keuze maar is goed uitlegbaar en te begrijpen. Rioolrechten en
afvalstoffenheffing moeten kostendekkend zijn. Het college zal zich de komende maanden
nog ongetwijfeld buigen over de hoogte van de woonlasten. Dat wachten wij af en geven
ons definitieve oordeel bij de komende begroting.

Hekjes Sociale Domein (Memo Marco)
In de jaarrekening 2022 adviseert het college om de 1,6 miljoen uit het sociale domein te
storten in de algemene reserve.
Zoals we al in de commissie hebben gemeld maken we voorbehoud op deze storting voor
een tweetal onderdelen;

Ten eerste; voor inwoners met een inkomen op of net iets boven bijstandsniveau zijn er
verschillende minimaregelingen. U ziet een versnipperd veld. U wilt de inwoners beter
bereiken, de regelingen ontschotten en verruimen. Ook groepen inwoners met een
middeninkomen zakken door het ijs en zal hier hulp nodig zijn. Hoewel het rijk hier
eerstverantwoordelijke is wordt die verantwoordelijkheid niet genomen. Uit TNO-
onderzoek blijkt dat het landelijke armoedebeleid onvoldoende wordt gekoppeld aan
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andere gemeentelijke taken op het gebied van minimaregelingen en armoedebestrijding.
Regie ontbreekt. Goed om in onze gemeente het beleid onder de loep te nemen en
samenhang aan te brengen. Voor veel inwoners is het steeds moeilijker om de rekeningen
te kunnen betalen. In onze gemeente worden inmiddels vijftig % meer voedselpakketten
uitgedeeld ten opzichte van vorig jaar. Huurders zien de huurtoeslag dalen en de
huurprijzen stijgen. Bij de schuldhulpverlening kloppen steeds meer mensen aan.
Aandacht vragen we ook voor de regels die steeds complexer worden. Onze ervaring is
dat veel inwoners niet de taal-en digitale vaardigheden hebben om een adequaat beroep
op de regelingen te doen. En dat terwijl de groep die het meest ondersteuning nodig heeft
het minst vaardig is. Wil het college bij de ontwikkeling van nieuw beleid hier specifiek op
letten?

Ten tweede, en daarover is ook een motie ingediend. De kruising op de Slingerparallel is
een van de meest onveilige in onze gemeente. Onze fractie stelt voor om binnen de route
die met de provincie is uitgestippeld de voor de langer termijn genoemde oplossingen naar
voren te halen. Daar wordt gesproken over een rotonde, verkeerslichten en onze fractie wil
de mogelijkheid van een fietstunnel onder de Slingerparallel daaraan toevoegen. In de
voorjaarsnota reserveert u een nog nader te bepalen krediet om hier snelheids remmende
maatregelen te nemen. Ook het college ziet dat hier wat moet gebeuren. Ons advies: pak
het grondig en afdoende aan en maak deze akelige kruising voorgoed veilig.

Daarmee willen we ook recht doen aan de heer Roes die enkele weken geleden hierover
insprak, een helder verhaal die kritisch was over de communicatie tot nu toe, maar ook de
hand uitstak om samen te blijven werken aan oplossingen. Pak die hand opnieuw vast en
overleg dan ook met de provincie over de positie van de klankbordgroep die niet voor
iedereen even duidelijk is. Laat op dit dossier de aandacht niet verslappen.

Duurzame doelen;
Wij ondersteunen voluit het voornemen van het college om de SDG’s stapsgewijs te
implementeren in het gemeentelijk beleid.
Het streven naar Brede Welvaart op alle punten van de duurzame doelen, is een
belangrijk houvast in deze complexe tijd. Het getuigd van inzicht en verantwoordelijkheid
nemen. Een welgemeend compliment is op zijn plaats.
Mooi was het tijdens de informatieavond over dit thema om te zien hoe bijvoorbeeld het
bedrijf Kaak probeert te werken aan deze doelen en ook toe te passen. In balans met
medewerkers en verantwoord ondernemen. Wij worden blij van deze ondernemers.
Voor nu probeert het college in de aanloop naar de begroting de doelen te vertalen. Dat is
fijn. We beseffen goed dat dit niet zomaar even is geregeld. Wij helpen daar graag aan
mee en rekenen erop dat de raad optimaal wordt betrokken. Ook hier graag een reactie
van de wethouder.

Woningbouw
Onze woningbouw komt moeizaam van de grond, hier en daar zien we wel woningen
toegevoegd maar meters worden niet echt gemaakt. Wij herinneren aan de motie die door
LB, CDA en PvdA is ingediend om snelheid te maken; Bouwen op eigen grond, kortere
procedures, meer bij initiatiefnemers neer leggen enz. Is die motie uitgevoerd? Kan het
college daar inzicht verschaffen. Aan welke bewoners kunnen we in 2023 en 2024 sleutels
uitreiken?
Voorzitter, een ander belangrijk onderwerp de komende tijd is de herziening van het
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gemeentelijke vervoers- en beleidsplan. (Mobiliteitsplan) Een onderwerp waar onze
inwoners graag over meepraten. De wens om onder andere vrachtverkeer uit de dorpen te
weren zien we graag onderzocht en waar mogelijk toegepast. Graag reactie hoe dit proces
aangepakt gaat worden en hoe onze inwoners worden betrokken?

Energie
Het College heeft begin dit jaar een lening verstrekt aan Agem Gemeentelijke Energie BV
en is daarmee aandeelhouder met zes andere gemeenten in het Zonnepark Braamt. Via
AGE koopt u nu uw eigen stroom en gas in tegen kostprijs. Beoogd wordt dat de
gemeentelijke energie op termijn volledig groen is en uit de Achterhoek komt. Hoe
ontwikkeld deze investering zich en kan dit model van zelflevering uitgerold worden voor
onze inwoners. Ziet het college met deze constructie hiervoor mogelijkheden. Kan de
kennis die AGE hier opdoet gebruikt worden om een gemeentelijk energiebedrijf op te
richten?
Bezorgd zijn we over het coalitieakkoord van de provincie het wil geen zon op land en
geen nieuwe windmolens. Wat betekent dit voor onze ambities afgesproken in RES, Akk
van Groenlo en lopende projecten? Boeren we achteruit? Wij willen vooruit. Uitstel en
traineren kunnen we ons op dit onderwerp niet veroorloven.

Lokaal Programma Landelijk Gebied.
De uitvoering hiervan start in 2024 meldt u in de voorjaarsnota. Wij zijn benieuwd waar nu
precies mee gestart wordt. Het Nationaal programma richt zich op drie kerndoelen: Natuur
met onderliggend doel de stikstofopgave, Water en Klimaat. We zien in op de
verschillende plekken in de programma’s onderwerpen die hieraan raken. Wij hebben
behoefte aan samenhang en eerlijk gezegd raken we de weg kwijt. We stellen voor in
commissieverband hier de aandacht aan te geven. Ook een stand van zaken graag rond
de uitvoering van de visie op landschap en groene kernen. Bij behandeling van de
begroting willen we kunnen beoordelen of er voldoende middelen worden begroot op dit
brede beleidsveld.

Tot Slot, voorzitter, de kwaliteit van de gemeentelijke dienstverlening bepaalt in
belangrijke mate het vertrouwen van de samenleving in de overheid. Vaak gaat het goed,
maar soms ook minder goed.
In onze fractie gaat er bijna geen vergadering voorbij of er worden voorbeelden genoemd
waar het niet goed gaat. Misschien herkennen andere fracties dit probleem. Mensen
worden niet teruggebeld, terwijl dat wel beloofd is, worden niet goed doorverwezen en
worden met onnodige ingewikkeldheid opgezadeld bij eenvoudige vragen. Dit signaal komt
van burgers, ondernemers maar ook van vrijwilligersorganisaties. Mensen zakken soms
weg in de complexe regelgeving die we met de beste bedoelingen hebben opgetuigd. We
doen een beroep op het college om hier kritisch naar te kijken en horen graag hoe u hierin
wil acteren.
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